
Přednáška o křižníku Belfast 2024

Asi všichni, kdo chodí do knihovny to 
znají. Člověk si tam sice hlavně půjčuje 
knížky, ale zvlášť když jde o menší 
knihovnu, kde nejsou davy čtenářů, také si 
popovídá s paní knihovnicí. To se stává i 
mně. Při povídání o cestování jsem se zmínil
o návštěvě křižníku Belfast v Londýně. Paní 
knihovnici to zaujalo, tak jsem jí poskytl tři 
články o křižníku – muzeu, které jste si 
mohli přečíst na začátku letošního roku.

Nakonec mě umluvila, že by to mohlo 
být zajímavé téma na přednášku. Přiznávám,
že jsem měl pochybnosti, jaký bude v 
Blansku1, které má momentálně 378 
obyvatel, o přednášku zájem. Přesto jsem se 
nakonec nechal přesvědčit, připravil si 
prezentaci a promyslel komentář.

Vycházel jsem ze zmíněných tří 
článků, tak to nakonec nedalo ani tak moc 
práce. Vynechal jsem detaily o výzbroji a 
další technické údaje. Musel bych si je 
sepsat, protože si vše nepamatuji. Navíc 
jsem předpokládal, že bez dalšího 
vysvětlování a obrázků by většině 
posluchačů termíny jako oerlikon nebo pom-

pom nic neříkaly a přednáška by se tak neúměrně natáhla. Nakonec mi to vyšlo na něco málo přes 
tři čtvrtě hodiny, což je čas, kdy posluchači bez problémů udrží pozornost.

Protože knihovna v Blansku má otevřeno jen jeden den v týdnu – pondělí – dohodli jsme se 
na termínu 11. listopadu. Ani mi nedošlo, že je to zrovna na sv. Martina.

Nakonec mě překvapil počet posluchačů. Sešlo se jich asi patnáct a bylo to tak akorát, víc by 
se jich do sálku v knihovně těžko vešlo a hlavně by neměli na čem sedět. Kupodivu, přišly hlavně 
dámy, pánové byli v menšině. Dva dospělí a jeden chlapec, tak z páté třídy. Ten k návštěvě přiměl i 
babičku a přijeli autobusem z Kaplice.

Třičtvrtěhodinka povídání mi vyšla, pak byly ještě nějaké dotazy a volné povídání, takže to 
byla zábava celkem asi na hodinku. Zdá se, že se pomyslná exkurze na křižník posluchačům docela 
líbila. Samozřejmě jsem si neodpustil nenápadnou propagaci našeho klubu. Předběžně jsme 
domluvení, že příští přednáška (snad někdy začátkem příštího roku) bude na téma „knihy Arthura 
Ransoma“. To je oblast, kde jsem ještě více doma a hlavně ještě lepší příležitost, jak nalákat do 
KČAR nějaké nové „dušičky“.

Zamyslete se, jestli by vás nějaká forma propagace KČAR také nenapadla. V současnosti je 
nás dost málo a příliv „nové krve“ by se rozhodně hodil.
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1 Nejedná se o podstatně větší Blansko na Moravě, ale část města Kaplice v jižních Čechách
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